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La capital del país també vol de-
cidir. El passat dilluns dia 22 de
setembre l’Ajuntament es va su-
mar a l’onada de consistoris ca-
talans que s’han pronunciat a fa-
vor de la consulta del 9 de no-
vembre i va aprovar una moció
de suport favorable al que pot ser
l’esdeveniment polític de l’any.

El Ple va aprovar la mesura
amb 21 vots a favor (CiU, ICV-
EUiA i Unitat per Barcelona),
mentre que el PSC i el PP van vo-
tar-hi en contra. En el cas dels
socialistes, però, només es van
poder comptabilitzar tres vots
contraris, ja que nou dels seus
dotze regidors van seguir el ple
des de la tribuna del públic  en

senyal de protesta. Aquesta sor-
prenent decisió va ser justifica-
da pel seu president, Gabriel
Colomé,  de la següent manera:
“Hem decidit dir prou i hem
volgut protestar contra les for-
mes i l’actitud del bloc sobira-
nista, ja que només volen l’ad-
hesió”. 

Colomé, que va ser un dels
tres socialistes que van votar en
contra de la proposta, junta-
ment amb les portaveus As-
sumpta Escarp i Carmen An-
drés, va afegir que “no som unio-
nistes ni independentistes, som
federalistes”. Per aquest motiu, el
PSC va presentar una moció al-
ternativa, que va ser rebutjada a
la junta de portaveus.

Per la seva banda, l’alcalde de
la ciutat, Xavier Trias, va reafir-
mar que l’Ajuntament facilitarà
els recursos necessaris per a la

celebració de la consulta i va afe-
gir que “hem d’aprofitar la pro-
jecció internacional de Barcelo-
na per explicar el procés polític
que hem iniciat”. La moció tam-
bé estableix el suport “al presi-
dent i al govern de la Generali-
tat, al Parlament de Catalunya i
als partits que donen suport a la
convocatòria i a la materialitza-
ció de la consulta”.

EXPECTACIÓ
L’expectació que va aixecar el ple
va ser visible a la tribuna dels
convidats, on es va poder veure
la presidenta del Parlament,
Núria de Gispert; la vicepresi-
denta del Govern, Joana Ortega,
i membres de la taula del Par-
lament; Joan Rigol, president
del Pacte Nacional pel Dret a De-
cidir, i Carme Forcadell, presi-
denta de l'ANC.

Barcelona també vol decidir
» El Ple de l’Ajuntament va aprovar dilluns 22 una moció de suport a la consulta del 9 de novembre 

» CiU, ICV-EUiA i Unitat per Barcelona van votar-hi a favor i el PP i el PSC se’n van desmarcar

Albert Ribas
BARCELONA

AGENDA NACIONAL4Aquest
dissabte passat va tenir lloc una
gran demostració de força del
món municipal durant l’acte
que va reunir a l’Ajuntament i al
Palau de la Generalitat 920 dels
947 alcaldes catalans i que va
servir per fer entrega al presi-
dent de la Generalitat, Artur
Mas, dels certificats dels acords
dels plens municipals en suport
a la consulta del 9 de novembre.

Els alcaldes, que represen-
taven el 96% dels municipis ca-
talans, van ser rebuts pel batlle
barceloní, Xavier Trias, abans de
dirigir-se cap al Palau de la Ge-
neralitat. Durant el seu parla-

ment, Trias va remarcar el ca-
ràcter “històric” de la jornada i
va recordar que s’havia “acon-
seguit fer pinya com fa 100
anys”. L’alcalde feia referència a
la concentració de 1.046 alcal-
des l’any 1918 a la plaça de Sant
Jaume per mostrar el suport del
món local a la Generalitat en de-
fensa de l'autonomia, en un
procés que va acabar posant
les bases del primer projecte es-
tatutari. 

Per la seva banda, el presi-
dent de l’Associació Catalana de
Municipis, Miquel Buch, va de-
finir l’acte com una “revolució
dels ajuntaments”.

Trias abandera una trobada
històrica del món municipal

El Ple extraordinari de suport a la consulta del 9N va deixar una foto per a la història. Foto: Ajuntament
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

El catedràtic de Dret Constitu-
cional Francesc de Carreras és
un ferm defensor de les essèn-
cies pàtries espanyoles i con-
trari als nacionalismes (que no
siguin el seu). Amb altres
ments preclares com Arcadi
Espada, Albert Boadella, Fèlix
de Azúa i Ivan Tubau, entre al-
tres, i amb mires globalitzado-
res i lluny del provincianisme
català, va promocionar i col·la-
borar en el naixement del par-
tit polític Ciutadans.

Amb el referèndum escocès
va etzibar una quantitat de bar-
baritats directament proporcio-
nals a la mala bava que ha anat
acumulant-se contra “els pertor-
bats de tirada totalitària arran
del procés sobiranista que viu
Catalunya”. Entre moltes altres
perles, va publicar un article on
sentenciava que “el vot directe
dels ciutadans no assegura que
els votants siguin plenament co-
neixedors de les consequè̈ncies
del seu vot i que aquest serveixi
els seus propis interessos”. 

En efecte, el vot directe dels
electors del PP o de Ciutadans,
per exemple, ha tingut unes con-
sequè̈ncies nefastes. Continua
Carreras: “El referèndum és un
mal procediment per a la presa
de decisions”. Així s’entén,
també, que la Constitució fos
consequè̈ncia d’un referèndum.
I acaba: “Una de les lliçons del
referèndum escocès és que es
tracta d’un mètode de participa-
ció democràtica molt primitiu i
imperfecte”. D’acord, abolim la
Constitució espanyola immedia-
tament, ja que no es pot aguan-
tar més un marc legal restrictiu
fruit d’un mètode participació
primitiu i imperfecte.

4Un crack
per Jordi Lleal

#CasPujol#AraÉslHora9N #StopHomofòbia

4El subconscient els traeix
per Joan Granollacs                                                                                                         

Fa quatre anys, amb una sen-
tència del Tribunal Constitu-
cional, va començar aquest
procés cap a la independència.
Ara, sota les ordres del PP i de
forma excepcional, aquest tri-
bunal es va reunir dilluns a les
7 de la tarda per suspendre la
consulta. En 30 minuts van lle-
gir i estudiar les 94 i 36 pàgines
dels dos recursos. 

Els van debatre, van revisar
articles de la sagrada Constitu-
ción i de l'Estatut, es van posar
d'acord i per unanimitat van
decidir suspendre-la. O potser
van decidir primer i ja llegiran
més endavant la llei de Consul-
tes? 30 minuts. Tot un record!
Això se li diu anar per feina.
Imagineu l'Estat espanyol llui-
tant contra la corrupció o la
crisi amb la mateixa celeritat i
energia que contra uns cata-
lans que volem votar? Normal-
ment parlem de dies o de
setmanes de feina burocràtica
preparant recursos, anant al

Constitucional i suspenent una
llei. Pensava que almenys gu-
ardarien les formes, per sem-
blar més imparcials i trigant
algun dia a emetre la suspen-
sió. Però ja posats millor així,
que vegi tot el món que el TC
està a les ordres del Gobierno
de España. 

Si l'Estat actués sempre
així, parlaríem d'una altra Es-
panya i no seríem on som ara.
Potser ni voldríem ser inde-
pendents. Però un estat que
utilitza tots els mitjans en con-
tra nostra –govern, policia,
serveis secrets, falsos infor-
mes, mitjans de comunicació i
la 'justícia' amb un TC que
hauria de ser imparcial–
només fa que augmentar la
meva repulsa envers a ell. 

Què vol realment el Reino
de España de mi i de tots els ca-
talans? Que ens sentim espa-
nyols o simplement recaptar
els impostos que paguem cada
mes?

per Jordi Olivé

4El TC decideix en mitja hora

Amb comptadíssimes excep-
cions (per raons de formació
acadèmica, a vegades, Joa-
quim Coll) és pràcticament
impossible mantenir un dià-
leg civilitzat amb els depen-
dentistes en relació a la his-
tòria de Catalunya. Josep
Fontana ho exposava fa pocs
dies en un article de lectura
imprescindible, que em dóna
peu a estirar d’un fil que fa
temps que volia resseguir
amb un apunt com aquest. 

L’anàlisi del passat, l’ava-
luació, la discussió i el debat
basant-se en els documents
històrics disponibles es veu
substituïda sistemàticament
per articulistes com ara Gre-
gorio Morán, Francesc de
Carreras o Francesc Granell
(la llista d’articulistes d’El
País d’aquest perfil seria pràc-
ticament inacabable), que
aporten una veritable allau
d’insults ad hominem en els
quals hi ha una paraula que
sempre apareix en les seves
dues versions: manipulació i
manipuladors.

En història, naturalment,

la veritat és un artefacte difí-
cil de reconstruir. Té múlti-
ples cares. Existeix el perill, al
qual ningú és immune, d’in-
sistir en una part del seu ros-
tre, la que s’adiu millor a les
nostres conviccions, deixant
de banda les altres cares que
enlletgeixen el propi argu-
mentari. 

Normalment, capturem
només fragments de veritat.
Però el que més em sorprèn,
després d’aquests mesos del
Tricentenari, és l’alegria amb
la qual els més prestigiosos
opinadors del dependentisme
titllen de manipulació qual-
sevol heterodòxia amb la seva
visió del passat i de manipu-
ladors als qui discrepem. 

És una qüestió prèvia a l’a-
nàlisi dels fets en debat, sobre
els quals, normalment, pa-
teixen d’una ignorància supi-
na: d’on els prové aquest afa-
ny per titllar l’altre, sistemà-
ticament, de manipulador?
Francament, per més que hi
dono voltes, l’única explicació
que hi trobo és que el sub-
conscient els traeix. 

@davidcc_01: Totes les places del Princi-
pat plenes i la de Sant Jaume col·lapsada.
No hi ha aturador, el 9N hi haurà consulta,
votarem i guanyarem. #diaD.

@ericgomezperez: Orgullós que el Par-
lament del meu país hagi aprovat la llei de
drets de les persones #LGTB. Construïm
un país lliure de discriminacions.

@RogerVinton: Jordi Pujol ha tingut un atac
de nunyisme: "Aquest país que vaig fundar
jo". #ComissioPujol #Pujol324 #PujolAlPar-
lament.
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@josep_pellus: Estaria a favor d'una
comissió d'investigació al Parlament so-
bre el cas Pujol si es fes per aclarir els fets,
no per treure rèdits polítics.

@encampanya: Felicitats al col·lectiu LGTB
per la llei contra l'homofòbia. Esperem que
algú, gallec establert a Madrid, s'hi apunti
aviat. #latrotona.

@gerardotc: Quitando lo del machismo, lo
de los sobresueldos del PP y lo de sus inter-
ses en las petroleras, Cañete es un candidato
muy bueno para el puesto.

Un diari obert

Opinió en 140 caràcters

El Tribunal Constitucional ens ha sus-
pès cautelarment la llei i el decret de
convocatòria de la de consulta. Però
aquest fet segur que remet, ja que la
maquinària jurídica de la Generalitat
està en marxa des de fa dies en pre-
venció d'aquest suposat. Altra cosa és
el vot per correu. Sembla que no es po-
drà votar  per correu, ja que la minis-
tra Ana Pastor ha donat instruccions al
servei públic de repartiment postal de
"no acceptar sobres per a la consulta".
No sabia que, pagant el franqueig, es
pogués rebutjar un enviament postal.
Ho trobo molt malament. 

Aleshores serà possible fer una vo-
tació anticipada, però només la podran
exercir els residents a l’estranger, els
presos, els treballadors mobilitzats per
a la consulta i les persones amb mobi-
litat reduïda. Això és una greu man-
cança que impedirà una bona partici-
pació en la consulta. 

Què passarà en els col·legis electo-
rals en què les forces de seguretat d’o-
bediència espanyolista impedeixin vo-
tar? Què passarà en les localitats on
grups d’espanyolistes radicals intimi-
din els ciutadans catalans per impedir
que vagin a votar amb normalitat? I ja
no parlem de les possibles amenaces,
per part del govern espanyol,  de mul-
tes i inhabilitació dels funcionaris que
es posin al costat de la democràcia.
Això només tindria  una solució  efec-
tiva: que tothom pogués exercir una vo-
tació anticipada, sobretot als pobles, vi-
les i ciutats on la presència de forces
d’ordre públic d’obediència nacionalista
espanyola ens impedeixin votar de
manera lliure.

De fet, una altra solució seria la me-
diació europea. Que la UE fes possible
una votació amb tota llibertat, amb el
desplegament d’observadors arreu de
la geografia catalana.

4Impedir el 9N i el vot postal
per Josep M. Loste 

Estimados, o no, peperos:
Os escribo porque tengo una empresa
de palomas mensajeras que os podría
ir muy bien para conspirar y presionar
a todas aquellas personas que tengan
secretitos, de esos que no molan nada
que se sepan. 

Supongo que os habéis percatado de
que las nuevas tecnologías son un des-
astre. Ya se sabe, esto con Franco no pa-
saba. Él no necesitaba whatsapps, ni
SMS’s para presionar a la peña. Se li-
mitaba a plantar el garrote vil en el pa-
tio de alguna cárcel y a decirle a la Bri-
gada Político-Social que le buscara a al-
gún rojo molesto. Roberto Conesa,
Melitón Manzanas o Billy el Niño per-
dían el culo para perseguir y torturar a
todo el que se pusiera por delante. ¡Ay,
eran otros tiempos! Pero no nos pon-
gamos nostálgicos. Ahora las torturas
se parecen bastante a ver a Marhuen-
da en todas las tertulias. No las mi-
nusvaloremos, ¿eh? Que verle el care-
to diciendo ¡ay, Dios mío! ¡ay, Dios mío!
no resulta fácil.

Bueno, vayamos al grano. Como os
decía, tengo una empresa que se dedi-
ca a enviar y a recibir a palomas men-
sajeras. El mensaje va en un columbo-
grama, que es un tubo anular que se les
coloca en la pata. Fácil, barato y libre de
hackers. ¿Eres Sánchez-Camacho y le
quieres decir a Victoria’s secret que no
se vaya de la lengua que si no te quito
los bolsos de Prada que le compré a un
mantero pero que te dije que fue en una
tienda de Passeig de Gràcia? Pues

nada, le escribes el mensajito “Vicky
aguanta. Resistir es lo único que nos
queda” y listo. Por cierto, supongo que
le está pidiendo que se calle, ¿no? La
otra opción es que sea una oda en con-
tra de la eyaculación precoz. En ese
caso, la Camarga empieza a parecerse
a una fiesta de intercambio de parejas
organizada por Almodóvar.

Esto de los whatsapps o de los
SMS’s está más sobrevalorado que el
acento inglés de Aznar. Imaginaros
que Rajoy hubiese contratado a una pa-
loma mensajera. Nadie se hubiese en-
terado de los cariñitos que manifesta-
ba por un delincuente confeso como
Luis Bárcenas. Que sí, que sí. Que lue-
go dijo que no sabía nada y tal. Pero con
una paloma mensajera nadie se hubiera
enterado del “Luis, sé fuerte”. Por cier-
to, me encanta esa capacidad de crear
elipsis en vuestros textos. “Luis, sé fu-
erte” viene a ser algo así como “Luís, sé
fuerte porque como te vayas de la hú-
meda te voy a hacer un monumento a
tu cuerpo a base de hostias”. Ah, no,
perdón. Lo de “voy a hacer un monu-
mento a tu cuerpo” es lo que le dijo Jor-
ge Moragas a Victoria’s secret. Lo sien-
to, se me mezclan los temas.

En fin, cuando queráis contratar mis
servicios, no me llaméis al móvil, ni me
enviéis un whatsapp. Le decís a Mar-
huenda que diga tres veces seguidas ¡ay,
Dios mío! en el debate de La Sexta y ya
me pondré en contacto con vosotros.
¡Sed fuertes! ¡Resistid, que es lo único
que os queda!

4¡Resistid, peperos!
por Alexandre Ribes  (@alexsocietat)

La clase política del mundo se mani-
fiesta con la mentira y la manipulación
sin escrúpulo alguno, etiquetando en
su propio beneficio y con esa mentira
del bien común nuestras vidas. Cons-
truyen leyes y formas de vida que de-
bemos respetar por haber aceptado, (lo
cual no recuerdo), una democracia de
piedra. En mi democracia particular
las leyes se pueden modificar en nom-
bre del bien común. Tal vez no se hace,
porque ese bien común no les permi-
tiría salir de su cargos políticos y me-
terse en cualquier empresa privada con
un sueldo que el ciudadano de a pie ga-
naría en 20 años de trabajo, (si es que
los tiene).

Se dice, se cuenta, que son ellos los
únicos poderosos con derecho a go-
bernar un mundo que se encargan de
separar en solo dos partes: ricos y po-
bres. Me siento traicionado. 

Revelarse contra nuestra clase po-

lítica es morir en aquellos charcos de
olvido que dejan en el camino para que
tengamos una caída legalmente argu-
mentada. Forman un círculo de vani-
dades y egoísmos donde las informa-
ciones que llegan al pueblo son en-
viadas y argumentadas por tertulianos
que sirven para hablar de lo que sea,
desde cómo se hace el pan, a cómo se
fabricó la bomba atómica. Son verda-
deras mentes privilegiadas de la na-
turaleza. Con argumento o no –eso no
es importante–, pero sí con siglas po-
líticas que defender cueste lo que cu-
este y se diga o haga lo que se diga. 

Solo hay un único objetivo: gober-
nar nuestras propias decisiones, se-
cuestrando todo aquello que suene
contrario. 

Somos, estimados ciudadanos, ser-
vidores imbéciles al servicio de cuatro
que parece ser que mandan mucho
más que otros. 

4Políticas de bar de alterne
por David Creus
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Hem viscut un estiu de protestes
a la Barceloneta a causa del tu-
risme i les reivindicacions s’este-
nen a altres barris. La ciutat està
arribant al seu límit?
És veritat que, any rere any i des de
ja en fa uns quants, va augmentant
el nombre de turistes que arriben
a la ciutat. Però aquest fet té una
doble lectura. Per una banda, és
evident que un excés de concen-
tració de turistes en determinades
zones o barris ocasiona molts pro-
blemes, però també és veritat que
el turisme és una font de riquesa
important. Una riquesa de la qual
no en gaudeix tothom, és cert,
però sí molta gent. Per tant, crec
que hem de fer un gran debat
entre tots –hotelers, touropera-
dors, restauradors i lògicament els
ciutadans– per decidir fins a on
podem arribar amb el turisme i
què és raonablement sostenible
per a la nostra ciutat.

Què faran amb els pisos turístics?
Hi ha una cosa que calia fer i que ja
hem fet: posar limitacions. A la Bar-

celoneta, per exemple, ja hi ha una
limitació dels pisos turístics. Som el
primer govern que ho ha fet. Dit
això, ara estem preparant un pla
especial que s’haurà de votar al
plenari i que establirà com afron-
tem aquesta qüestió. Però ja li puc
dir que hi haurà una limitació molt
clara: l’excés de concentració. Els
pisos turístics són dolents per defi-
nició? Jo crec que no. Cal donar
una sortida a aquesta oferta però

adaptant-la a cada zona de la ciu-
tat. No és el mateix la Barceloneta
que l’Eixample.

Vostè proposa que els ingressos
de la taxa turística es puguin uti-
litzar per a la neteja i per comba-
tre el soroll que genera el turisme,
per exemple. És possible?
Sí, això és una llei i, per tant, es pot
canviar. En el moment en què es va

crear aquest impost, la Generalitat
va decidir que es destinaria a la
promoció turística, però nosaltres
creiem que Barcelona no necessita
promocionar-se més. No té sentit
que els 8,2 milions d’euros que
nosaltres recaptem amb la taxa tu-
rística els hàgim de destinar a pro-
mocionar la ciutat quan ja n’està
prou. Seria molt millor poder-los
destinar a pal·liar totes les proble-
màtiques que genera el turisme en
determinats barris, com pot ser la
neteja o la millora de la seguretat.
I per això ho negociarem amb la
Generalitat i espero que ho pu-
guem aconseguir.

Contràriament al turisme, aquest
ha estat un estiu tranquil des del
punt de vista de la seguretat...
Bé, jo crec que s’està fent una molt
bona feina des de la Guàrdia Ur-
bana i els Mossos d’Esquadra i això
està donant bons resultats. Però
aquesta ha de ser una feina molt
constant: no es pot abaixar la guàr-
dia. Mai pots estar tranquil, però sí
que és veritat que, avui, a diferència
de fa anys, Barcelona no té espe-
cialment un problema de segure-
tat. Per posar un exemple, l’índex de
victimització ha caigut de manera
important i això ens demostra que

els ciutadans i ciutadanes també ho
veuen així. I això ens satisfà, com no
pot ser d’altra manera.

Recentment, però, ha esclatat un
cas de blanqueig de diners a tra-
vés de la prostitució en què s’han
vist implicats agents de la seva
Guàrdia Urbana...
Lògicament, a nosaltres casos com
aquest ens colpegen i ens preocu-
pen, i especialment a mi d’una ma-

nera més directa. És evident que
quan tens 3.000 guàrdies urbans
hi ha de tot. També és veritat que
en aquest cas, com en qualsevol
altre, ha de prevaldre la presump-
ció d’innocència. En primer lloc,
hem d’esperar que la justícia faci
la seva feina. És a dir, presumpció
d’innocència fins que no es de-
mostri el contrari. Ara bé, si final-
ment es demostra que han comès

algun delicte, els ha de caure tot el
pes de la llei. No ens podem per-
metre que la gent actuï al marge
de la llei, però encara menys que
ho faci un funcionari públic, i es-
pecialment un policia. En aquest
sentit, actuarem amb tota la con-
tundència que calgui, però abans
cal esperar, per suposat, el vere-
dicte de la justícia.

En tot cas, no és el primer cop
que es destapa un cas similar on
es barreja policia i prostitució. El
preocupa?
Sí, em preocupa perquè no és el
primer cop que passa ni serà l’úl-
tim. Són diners fàcils, és el món de
la nit i, malauradament, això passa.
Però nosaltres hem de dedicar-hi
tots els esforços necessaris, primer
per intentar detectar qualsevol in-
dici i, a partir d’aquí, actuar.

Parlant de policia, recentment
s’ha celebrat el primer congrés
de seguretat i gènere que ha tin-
gut lloc a la ciutat. Què cal fer
perquè l’equitat de gènere arribi
també als cossos policials?
Aquest també és un tema que ens
preocupa. Actualment, a la Guàr-
dia Urbana hi ha aproximadament
un 10% de dones i és evident que

Joaquim Forn
Primer tinent d’alcalde de l’Ajuntament

Text: Arnau Nadeu
Fotografia: Neus Màrmol

“Hem de debatre entre tots fins a on 
podem arribar amb el turisme”

“Avui, a diferència
de fa anys, la ciutat
no té un problema

de seguretat”

“Els pisos turístics  
no són dolents per
definició. El que cal

és posar limitacions”
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això no és representatiu de la so-
cietat en què vivim. A més, com
més important és el càrrec, menys
dones hi ha i, per tant, equilibrar
aquest desfasament és una qües-
tió que ens preocupa i que ens
ocupa: és una prioritat. Una de les
coses que hem fet és crear una Co-
missió de la Dona per intentar pro-
mocionar aquesta sortida laboral
entre les dones. Això ho fem al
Saló de l’Ensenyament i als insti-
tuts, entre altres llocs. Cal trencar
estereotips i aconseguir que les
dones vegin en la policia una sor-
tida laboral com qualsevol altra,
sobretot perquè així tindrem un
cos policial millor. 

Canviant de tema, ja s’han tancat
un bon nombre de clubs cannà-
bics a la ciutat i vostès han dit que

evitaran que Barcelona es con-
verteixi en l’Amsterdam català.
Com ho faran?
Com que no hi ha una regulació es-
pecífica, actualment la constitució
d’una associació d’aquest tipus és
relativament senzilla. En els darrers
anys s’han obert prop de 150 clubs
cannàbics a la ciutat. Per tant, i da-
vant d’això, el primer que cal és un
control més estricte, i hem comen-
çat per aquí, per les inspeccions. I
això ja ha comportat el tancament
de set associacions i tretze més que
han estat precintades. 

Un altre dels temes estrella del
seu àmbit és el top manta. Creu
que es podrà acabar amb aquesta
pràctica?
Acabar amb fenòmens d’aquest
tipus és complicat, molt compli-

cat. Sobretot perquè molta gent,
amb bona voluntat, els compra
productes perquè creu que és una
manera d’ajudar-los. Però cal tenir
present que aquestes persones
poden formar part d’una xarxa

d’explotació o que els productes
que venen, com el cas de les llau-
nes, sovint poden representar pe-
rills per a la salut. I tot això sumat a
l’impacte negatiu que representa

aquesta pràctica per al comerç de
la ciutat. Amb tot, nosaltres no
només hem d’actuar per la via po-
licial, sinó també per la social. I
això estem fent. Ho eradicarem?
No ho sé, però amb constància jo
crec que és possible.

Vostè també lidera TMB, que ac-
tualment continua desplegant la
nova xarxa ortogonal de bus.
Està donant bons resultats?
Estem molt satisfets, perquè el que
hem fet és una revolució en el món
de l’autobús. En aquests moments
estem gairebé a la meitat del que és
el canvi definitiu de les 28 línies i la
satisfacció dels usuaris expressada
a les enquestes és més alta que en
el cas de les línies de bus tradicio-
nals. Per tant, estem molt satisfets.
És evident que encara estem en un
període de petites correccions, de
moure alguna parada, però la valo-
ració ara com ara és molt bona.
Amb els mateixos recursos estem
oferint freqüències més grans en
determinades línies perquè hem ra-
cionalitzat la xarxa de bus.

Acabem parlant de l’agenda na-
cional. Han aprovat una moció de
suport al 9N i promouran la inter-
nacionalització del procés, però
Barcelona no hauria de fer alguna
cosa més com a capital del país?
N’hi ha prou amb això?
Miri si n’hi ha prou que, amb tota
probabilitat, amb una altra corre-
lació de forces a l’Ajuntament com
la que hi ha hagut durant 32 anys
aquesta moció no s’hauria aprovat
i Barcelona no hauria figurat entre

els 900 municipis que donen su-
port a la consulta. Per tant, jo vull
posar en valor aquest fet. Si avui la
capital de Catalunya s’adhereix al
dret a decidir dels catalans és per-
què al capdavant hi ha un alcalde
nacionalista. El que no podia ser és
el que ha passat durant tants i
tants anys, quan Barcelona estava

d’esquena a les reivindicacions na-
cionals del país. Ara estem al cos-
tat fent el que ens toca: donant
suport al dret a votar de la gent i
fent pinya amb els partits procon-
sulta, el parlament de Catalunya i
el president, els quals competen-
cialment els pertoca liderar aquest
procés. Crec que el compromís d’a-
quest Ajuntament amb el país no
es pot negar.

A ulls del PP és clar que no, fins i
tot els sembla excessiu. Els van
criticar per la xifra dels 1,8 milions
de la V de l’Onze de Setembre i
diuen que vostès estan “politit-
zant la policia municipal”...
Quina credibilitat té un partit que
davant de les xifres ridícules que va
donar la Delegació del govern es-
panyol, inferiors fins i tot a les per-

sones que s’havien inscrit a la V, han
estat incapaços de dir res? Jo els he
reptat: els puc donar les explica-
cions que vulguin i on calgui. Hem
seguit sempre el mateix sistema de
càlcul, que és el més objectiu que
hi ha, però si ells es van posar ner-
viosos perquè els hauria agradat
que hi hagués hagut menys gent
no és el meu problema.

Quines són les seves perspectives
de cara a les eleccions del maig de
l’any que ve?
Jo estic convençut que nosaltres
revalidarem la confiança de la gent.
Hem dut a terme un canvi a la ciu-
tat però necessitem més temps per
aprofundir-hi. Crec que la gent va-
lora positivament la gestió que
estem fent. Enguany podrem fer
500 milions d’euros d’inversió i
podem dir que no hem fet ni una
sola retallada en matèria social a la
ciutat. Estic convençut que la gent
sabrà reconèixer tota la feina que
hem dut a terme en aquest man-
dat. Però ara no em preocupen les
eleccions, sinó acabar tota la feina
que hem començat.

“Hem dut a terme
un canvi a la ciutat

però necessitem
més temps per
aprofundir-hi”

“Fa anys Barcelona 
estava d’esquena a les 
reivindicacions nacionals 
del país. Ara estem al costat”

“Si un policia ha
comès algun delicte,
actuarem amb tota

la contundència
que calgui”

“Hem fet una
revolució en el món
de l’autobús: l’hem

racionalitzat”
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Festa Major de Sarrià
líniasarrià.cat

Des del passat dia 3 d’octubre i
fins al pròxim diumenge dia 12
la vila de Sarrià està de Festa
Major. 

Un any més els sarrianencs
estan gaudint d’una programa-
ció farcida d’activitats per a tots
els públics, gustos i edats. Les
mostres de cultura popular, di-
ferents concerts, les activitats in-
fantils, els torneigs esportius, te-
atre, balls i els sopars popu-
lars, entre d’altres, estan fent
gaudir durant aquests dies els
sarrianencs que, des dels seus
carrers o des de les seves enti-
tats, organitzen dinars i sopars
populars per viure i compartir
les festes des del carrer. 

Els gegants, els castells, les
cercaviles, la baixada de carros,
les sardanes, les havaneres i el

correfoc són tradicions que tam-
poc estan faltant ni faltaran
aquests dies, de la mateixa ma-
nera que altres clàssics com el
Piromusical, que servirà per
tancar la festa aquest diumenge,
repeteixen un any més. 

Una altra de les activitats
destacades serà la Cercavila de

Festa Major de les Escoles, que
tindrà lloc divendres de deu del
matí a una del migdia. Sortirà de
la plaça de la Vila i hi participa-
ran tots els centres públics i
concertats del Districte amb
balls de Festa Major, gegants,
capgrossos, diables i balls tra-
dicionals.

Una imatge del correfoc de l’any passat. Foto: Ajuntament

Sarrià gaudeix de nou dies
intensos de Festa Major

» Des del passat dia 3 d’octubre i fins al 12 el barri celebra la seva diada
» El programa, farcit d’activitats variades, està fent gaudir petits i grans

Commemoració castellera 
a la plaça del Consell de la Vila
CULTURA4Aquest dissabte, en
el marc de la diada castellera de
la Festa Major, es descobrirà la
placa commemorativa del tres
de nou amb folre aconseguit
pels Castellers de Barcelona en
l’actuació de l’any passat.

Aquell tres de nou es va con-
vertir en una fita històrica, ja
que fins aleshores no s’havien fet
castells de nou pisos a la plaça
del Consell de la Vila. És per això
que, amb motiu de la diada
castellera de la Festa Major

d’enguany, es descobrirà una
placa commemorativa d’aquest
fet abans que comenci el con-
curs.

La diada començarà a les 12
del migdia i se celebrarà, un
any més, a la plaça del Consell de
la Vila amb la participació de tres
colles castelleres i organitzada
pels mateixos Castellers de Bar-
celona. La colla barcelonina arri-
barà a Sarrià en un gran estat de
forma després d’una actuació
històrica a la Mercè.

CONCURSOS4Els balcons i apa-
radors del barri fa tres anys que
tenen un paper important du-
rant la Festa Major. Enguany
s’ha arribat a la tercera edició del
concurs Engalana el teu balcó i
serà demà passat quan tindrà
lloc la rua del jurat popular,
que sortirà de la Casa Orlandai
un cop s’hagi establert el reco-
rregut en funció dels balcons i
aparadors participants.

Durant aquesta tercera edi-
ció, si el balcó guanyador per-

tany a un membre d’un dels
dos equips de la Batalla per Sa-
rrià, el seu equip sumarà dos
punts. El balcó guanyador s’en-
durà un premi de 100 euros a
bescanviar en comerços asso-
ciats a l’Eix Sarrià i l’aparador
guanyador serà premiat amb
un anunci d’una pàgina al pro-
grama de la Festa Major de
l’any que ve. 

Enguany els balcons són pro-
tagonistes per partida doble des-
prés que abans-d’ahir es va ce-

lebrar l’activitat Fes-te els bal-
cons, un recorregut artístic i cul-
tural pel barri on es van repre-
sentar 15 espectacles de disci-
plines diferents, des de teatre o
circ fins a música i màgia des de
diferents balcons. 

Aquesta activitat,  organitza-
da per la Comissió de Festes del
Roser de Sarrià i Casa Orlandai,
ha rebut enguany el segon pre-
mi BCN Associacions, concedit
per l’Ajuntament i el Consell
Municipal d’Associacions.

Redacció
SARRIÀ

El 3 de 9 amb folre aconseguit l’any passat. Foto: Ajuntament

Balcons amb esperit artístic

Pregó | Frederic Bou, un poeta implicat amb el barri 
El poeta sarrianenc Federic Bou i Pérez va ser l’encarregat de pronunciar 

divendres passat, a tres quarts de vuit del vespre, el pregó de Festa Major.
Bou, col·laborador en diverses entitats del barri, va oferir un dels pregons

amb més vers que es recorden gràcies a la lectura del poema La Festa Major. 

www.festasarria.cat
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Línia, l’únic mitjà de Sarrià i
Sant Gervasi auditat per OJD
COMUNICACIÓ4Des del pas-
sat u de setembre, el periòdic
mensual Línia Sarrià-Sant Ger-
vasi, fundat l’any 2010, passa a
ser auditat per OJD/PGD i es
converteix en l’única publicació
del districte que forma part d’a-
questa auditoria.

El periòdic distribueix 15.000
exemplars gratuïts per edició a
través del teixit comercial, gràcies
a acords amb els diferents eixos
del districte, i també a la xarxa d'e-
quipaments municipals. Línia
Sarrià-Sant Gervasi també
compta amb una imatge renova-
da gràcies al seu nou web www.li-

niasarria.cat. El lector hi podrà
trobar la informació del districte
que apareix de forma mensual a
l’edició impresa.

Línia Sarrià-Sant Gervasi
forma part de les 20 capçaleres
de la xarxa de periòdics gratuïts
hiperlocals Línia, dels quals
se’n distribueixen 175.000
exemplars a través de les seves
14 edicions mensuals, 60.000
exemplars amb els seus 4 quin-
zenals i 8.000 amb la seva cap-
çalera setmanal. Línia és l'únic
mitjà local que cobreix els deu
districtes de la ciutat amb 10 edi-
cions diferents.

Vicençs i Rosers, els dos equips
participants, tornen a ser al-
guns dels protagonistes de la
Festa Major d’enguany gràcies a
la segona edició de la Batalla x
Sarrià, una de les activitats que
vol ser l’eix d’aquests deu dies de
festa i un altre motiu per sortir
al carrer.

La competició, que s’orga-
nitza de forma que està oberta a
persones de totes les edats que
s’hi vulguin apuntar amb tots els
seus amics, veïns i coneguts,
programa diferents proves com
ara un joc de pistes per Sarrià,
un concurs de triples, una pro-
va cooperativa, una cursa de
sacs, una competició de bitlles
catalanes, un concurs de menjar
flams, la IV Baixada de carros,
una prova de foc... A partir del
resultat de les proves, l’equip
que sumi més punts serà el
guanyador de la II Batalla per
Sarrià.

Divendres passat es va donar
el tret de sortida a la competició
a la plaça de la Vila, on tots dos
equips van arribar junts per fer
la presentació de la segona edi-

ció, que va tenir lloc davant la seu
del Districte. Durant l’acte, els
Rosers van tornar el trofeu guan-
yat l’any passat i es va fer l’his-
sada de banderes dels equips. 

L’endemà va tenir lloc la pri-
mera prova de la competició,  la
Prova cooperativa, on cada
equip va haver de transportar,
muntant una cadena, una pila de
menjar i altres materials a través
d’un extrem a l’altra de la Plaça
de la Vila. Diumenge es va cele-
brar la segona i última prova fins
al moment. El Llançament de
rodes, que es va fer al Desert de

Sarrià, va consistir que cada
equip havia d’aconseguir enviar
les rodes tan lluny com fos pos-
sible. Després de la celebració
d’aquestes proves, la classifica-
ció està liderada per l’equip dels
Rosers per quatre punts a dos. La
pròxima prova de la competició
serà dijous a la plaça de Sarrià a
partir de les set de la tarda.

Aquest tipus de competició,
que ja s’organitza en altres po-
blacions de Catalunya, neix amb
la voluntat de convertir-se en
una tradició i consolidar-se en el
programa de festes.

Vicençs i Rosers s’enfronten per segon any consecutiu. Foto: Batalla X Sarrià

La ‘Batalla X Sarrià’, una de 
les activitats estrella de la festa

Redacció
SARRIÀ
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Sarrià-Sant Gervasi
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Les obres menors deixades per les filles. Foto: Línia Sarrià-Sant Gervasi

URBANISME4La plataforma De-
fensem el Parc de l’Oreneta va
presentar el mes passat les al·le-
gacions contra “el projecte ur-
banístic que preveu la construc-
ció  de 30 habitatges de luxe” per
part de la constructora Nuñez i
Navarro al carrer de Montevideo,
una zona del barri de Sarrià que
segons els veïns forma part del
Parc de l’Oreneta.

L’origen del conflicte rau en
la signatura d’una permuta d’uns
terrenys que l’Ajuntament i la
constructora van signar per ad-
quirir i convertir en equipaments
les reivindicades masies de Torre
Garcini, al Guinardó i Can Ripoll,
a Sant Gervasi. La plataforma ja
ha avisat que “estem decidits a
aturar aquest projecte”. 

Presenten les
al·legacions pel
parc de l’Oreneta

SUCCESSOS4Els Mossos d’Es-
quadra van detenir la setmana
passada in fraganti quatre ho-
mes que haurien comès tres ro-
batoris amb violència en pisos de
la zona alta de la ciutat, segons
informa BTV.

Els detinguts, que presump-
tament intimidaven i colpejaven
les víctimes en el moment de l’as-
salt, haurien comès el primer ro-
batori el passat 25 de juliol des-
prés d’accedir a l’habitatge tru-
cant el timbre i entrant amb
violència. Un mes i mig més
tard, el passat 5 de setembre, els
lladres haurien assaltat un altre
habitatge del districte utilitzant
el mateix sistema. Finalment, va
ser la setmana passada quan els
Mossos d’Esquadra van poder
detenir els quatre homes quan
fugien després de robar en un pis
de travessera de Gràcia.

Detinguts per  
tres robatoris 
violents en pisos 

Les filles de Muñoz Ramonet 
no retornen un Goya i un Greco

Dilluns a la mitjanit va finalitzar
el termini fixat per un jutge per-
què les filles de l’industrial Julio
Muñoz Ramonet retornessin
dues de les obres d’art més im-
portants que el seu pare i el seu
avi van deixar a Barcelona a tra-
vés del seu testament.

Les pintures, que estan pro-
vocant el conflicte entre les filles
de l’industrial i l’Ajuntament, te-
nen un gran valor, ja que són L’a-
parició de la Verge del Pilar, de
Francisco de Goya, i L’Anunciació,
del Greco. L’entrega d’aquestes
dues obres, valorades entre sis i set
milions d’euros, va ser ordenada
pel  jutjat de primera instància de
Barcelona el passat 24 de juliol en
una interlocutòria on s’advertia
que, en cas d’incompliment, les

demandades s’exposaven que els
quadres fossin recuperats “amb
auxili de la força pública”, però
n’han fet cas omís. 

Ara la Fundació Muñoz Ra-
monet, que depèn de l’Ajunta-
ment, ha reclamat al jutjat que
una comissió judicial prengui
possessió dels quadres i s’impo-
si amb caràcter solidari un mul-
ta de 100.000 euros per cada
mes que passi sense que es re-
tornin les obres.

Redacció
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Biotecnologia | El laboratori més gran de l’Estat
L’Institut Químic de Sarrià (IQS) ha destinat mig milió d’euros 

per a un nou laboratori, on s’impartiran classes universitàries de 
biotecnologia. Aquest equipament compta amb més de 300 metres

quadrats i serà el més gran de l’Estat en aquest àmbit científic. 
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Barcelona aposta pel benestar i
la convivència respectuosa dels
animals de companyia. El ple-
nari del Consell Municipal ha
aprovat la nova Ordenança Mu-
nicipal de Protecció, Tinença i
Venda d’Animals amb l’objectiu
de ser una capital de referència
en les polítiques de benestar
animal.

La nova ordenança, que ja ha
entrat en vigor, substitueix la del
2003 i suposa una actualització
i una posada al dia de la norma.
Entre els canvis més destacats es
troba l’obligació de portar el
gos lligat a la via pública, excepte
en els espais degudament auto-
ritzats. Amb aquesta reforma es
vol garantir en tot moment la
convivència i la seguretat dels
animals i la seva bona relació
amb les persones i l’entorn. Pel
que fa a aquesta mesura, es pre-

veu una moratòria de 18 mesos
abans de la seva aplicació, de
manera que en aquest temps es
definiran les noves zones d’es-
barjo reservades als animals
(actualment n’hi ha 103, amb
una superfície total de 30.000

metres quadrats) i s’establiran
els espais compartits en hores
determinades (com a mínim
una per cada barri). Així doncs,
la ciutat guanyarà més llocs on
els animals podran anar deslli-
gats.

Aquesta mesura anirà acom-
panyada de la creació del carnet

de tinença cívica responsable,
una proposta del Col·legi de Ve-
terinaris. El titular d’aquest car-
net podrà tenir el seu gos des-
lligat en els espais compartits i
en les franges horàries que s’a-
cordin.

A més, a partir d’ara estarà
prohibit deixar els animals sols
a casa més de tres dies i en el cas
dels gossos més de 12 hores, i
quan es compri o s’adopti un
animal s’haurà de fer una de-
claració responsable que asse-
guri que no s’ha estat mai san-
cionat per maltractament o
abandonament d’un animal. Per
primer cop, es reconeixen les co-
lònies de gats ferals i, amb l’ob-
jectiu de facilitar-ne la regulació,
es prohibeix la criança d’animals
de companyia en domicilis par-
ticulars, es garanteix el dret a l’a-
limentació dels animals i es
manté la prohibició de celebrar
corrides de toros. 

Pel que fa als circs, es man-
té la prohibició d’utilitzar ani-
mals salvatges en captivitat.

Una ciutat que estima els animals
» Barcelona aprova una ordenança municipal per millorar la convivència i el benestar dels animals 

» A partir d’ara estarà prohibit portar els gossos deslligats a la via pública, excepte als espais autoritzats

Redacció
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SOCIETAT4 A partir d’ara els
gossos podran viatjar en metro,
com ja passa als Ferrocarrils de
la Generalitat de Catalunya i en
altres ciutats europees com ara
Berlín, Brussel·les, Amsterdam
o Ginebra. Però, tot i que es
permetrà que els gossos viatgin
en metro, hi haurà determina-
des restriccions, com que hau-
ran d’anar amb corretja no ex-

tensible i morrió. A més, tam-
bé es limitarà la seva entrada a
l’ocupació de l’espai dels dife-
rents vagons. 

Així doncs, els dies labora-
bles no serà possible pujar al
metro amb un gos a les franges
considerades hores punta, ni
tampoc quan es produeixi al-
gun tipus de celebració multi-
tudinària.

Nous viatgers del metro

El consistori crea
el carnet de tinença 
cívica responsable

d’animals 
de companyia 

Els propietaris que disposin del carnet de tinença cívica responsable podran tenir el seu gos deslligat en els espais compartits i les franges horàries que s’acordin. Foto: Arxiu

Normativa | Es prohibeix la tinença de primats
La nova Ordenança Municipal de Protecció, Tinença i Venda d’Animals aprovada per

l’Ajuntament de Barcelona prohibeix la tinença de primats, el seu comerç i la cessió entre particulars.
El motiu pel qual la nova norma fa aquesta prohibició és perquè els primats no són considerats

animals de companyia i per això han de viure en llocs adequats per a la seva supervivència.
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El fet de tenir un gos a la ciutat
implica haver de respectar uns
codis de convivència i educació,
especialment en els espais pú-
blics. Tot i que al districte hi ha
des de fa temps diferents zones
habilitades per a gossos, cal tenir
en compte que també és fona-
mental que els propietaris actuïn
amb responsabilitat i civisme. 

És per aquest motiu que des
del passat 16 de setembre i fins
al 25 d’octubre els Jardins de
Vil·la Amèlia, al Parc del Putxet,
al Turó Park i a la plaça de Fe-
rran Casablancas s’estan duent
a terme tallers d’educació cani-
na i activitats infantils per po-
tenciar el coneixement dels ani-
mals de companyia i promoure
la millor convivència entre les
persones que tenen animals i les
que no en tenen. Les activitats,
organitzades conjuntament en-
tre el Districte i l’Associació
Udols, estan adreçades a tots els

públics i pretenen conscienciar
sobre la implicació i la respon-
sabilitat de tothom en la millo-
ra de la qualitat de vida a l’en-
torn urbà, així com potenciar el
civisme i l’apropament entre
totes les persones que compar-
teixen els parcs, els jardins i les
places del districte. Aquestes
activitats també s’adrecen als

propietaris dels animals i a la
resta de ciutadans.

A través de les activitats in-
fantils de disfresses de gos, tre-
balls manuals o maquillatge, es
vol fer partícips i apropar tam-
bé els més menuts al món dels
animals de companyia per
aprendre, d’una manera lúdica,
a relacionar-se amb ells i fo-
mentar actituds cíviques i res-

ponsables. Avui dimarts, i tam-
bé el pròxim dimarts 14, hi ha
programat el taller Com passe-
jar sense tibar la corretja, que
tindrà lloc al Turó Park. Per a
aquest dissabte les activitats es-
tan pensades per als més petits
i seran el taller Disfressem-nos
de gos, el conta-contes Un més
a la família i el joc Corre-Ca-
ques. El mateix dia, a la plaça
Ferran Casablancas, hi haurà
una demostració dels partici-
pants del taller de jocs i se cele-
brarà el taller Joguines per a
gossos amb material reciclat. 

L’últim dissabte amb actes
programats serà el dia 25. De les
onze del matí a les dues del
migdia els més menuts tornaran
a tenir l’oportunitat de gaudir
dels tallers, els jocs i el conta-
contes i els més grans podran fer
una passejada cívica amb jocs
interactius per als gossos al
Turó Park.

Cal recordar que des del pas-
sat dia 1 d’octubre està permès
entrar al metro amb el gos, ex-
cepte de 7h a 9h i de 17h a 19h
(veure pàgina anterior).

Educar el millor amic de l’home
» El Districte i l’Associació Udol organitzen tallers d’educació canina per conèixer millor aquests animals
» L’activitat vol potenciar el comportament cívic i l’apropament entre la gent que comparteix els parcs

SOCIETAT4L’Associació Udols,
encarregada juntament amb el
Districte de l’organització de
les activitats, està formada per
un grup d’amics “propietaris
de gossos que volem gaudir de
la ciutat amb els nostres animals
sense entrar en conflicte amb la
resta de ciutadans”, tal com as-
seguren al seu web.

Els integrants d’Udol afir-
men que són conscients que
“sovint aquesta tasca no resul-
ta gens fàcil” i per això deixen
clar que  “busquem solucions
als nostres problemes quoti-
dians i les posem a disposició de
tots els socis”. La seva filosofia
és veure els gossos com “una
font inesgotable d’afecte, una
forma d’aprenentatge, de rela-
cionar-se, de fer exercici i de di-
vertir-se” i per això reivindi-
quen “el valor social, pedagògic
i terapèutic” d’aquest animal de
companyia.

Una associació implicada

Les passejades amb els gossos són el millor moment per conèixer aquests animals. Fotos: Arxiu i Associació Udol

Els més petits també
són protagonistes
d’aquests tallers

Redacció
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Queden pocs dies perquè la ciu-
tat de Barcelona es converteixi en
l’epicentre dels productes de
mercat català. El cinquè Mercat
de Mercats, que s’instal·larà els
pròxims dies 17 i 19 d’octubre a
l’avinguda de la Catedral, posa-
rà especial èmfasi en la cuina tí-
pica de Catalunya i enguany
comptarà amb la presència dels
prestigiosos xefs Joan Roca i
Quique Dacosta, entre altres. 

Joan Roca, del cèlebre Celler
de Can Roca, està considerat
com un dels millors cuiners del
món. De fet, el seu restaurant va
ser guardonat l’any passat com
el millor del món per la revista
britànica The Restaurant Ma-
gazine.

Dacosta, per la seva banda, és
un cuiner extremeny autodidac-
ta establert a Dénia famós per les

seves creacions que barregen la
cuina mediterrània i castellana
tradicional. Tots els cuiners par-
ticipants –que sumen un total de
17 estrelles Michelin– en la fira
oferiran classes de cuina en di-
recte amb productes de la terra.

Per altra banda, la fira  comp-
tarà amb una quarantena de
paradistes dels mercats de tota
la ciutat, que traslladaran la

seva activitat als peus de la Ca-
tedral durant els tres dies de ce-
lebració de la mostra.  

Una altra de les novetats
d’enguany serà la creació d’un
concurs gastronòmic a la xarxa.
Els participants hauran d’ela-
borar una recepta i penjar el
plat resultant a les xarxes socials,
sota el hashtag #larecepta-
delMDM.

Tots els xefs convidats sumen 17 estrelles Michelin. Foto: Ajuntament

Joan Roca i Quique Dacosta
visitaran el Mercat de Mercats

» La cinquena edició de la fira comptarà amb diversos xefs convidats
» Una de les novetats d’enguany serà el concurs de receptes ‘online’

La Botifarrada Centenària 
es cancel·la a causa de la pluja
FESTA4La Botifarrada Cente-
nària, organitzada en el marc de
la Festa Major pel Mercat de Sa-
rrià conjuntament amb la Co-
missió de Festes del Roser, no es
va poder celebrar a causa de la
forta pluja que queia a primera
hora del matí de diumenge.

Artur Àngel, president del
Mercat de Sarrià, explica a
aquesta publicació que “no hi va
haver temps per encendre la
brasa, una cosa que s’ha de fer al-
menys dues hores abans”.
Aquesta trobada se celebra des
de fa 17 anys i enguany serà la
primera vegada que es cancel·li.
“Si ens hagués plogut al llarg del
matí, no hi hauria hagut cap
problema”, es lamenta Àngel. 

Tot i això, els botiguers del
Mercat de Sarrià no s’aturen i ce-

lebraran en els pròxims dies tot
un seguit d’actes adreçats a do-
nar a conèixer el mercat i dina-
mitzar la seva activitat. El pròxim
28 d’octubre tindrà lloc la sego-
na edició de la Cursa Lingüística,
una activitat organitzada amb el
Centre de Normalització Lin-
güística (CNL) de Sarrià on els
seus alumnes hauran de res-
pondre en català a preguntes
realitzades pels comerciants. En
cas de fer-ho bé –gramaticalment
parlant– seran obsequiats amb
un adhesiu verd –vermell, si ho
fan malament–.

També destaca la Tasting
Night del 8 de novembre, una
ruta gastronòmica amb produc-
tes frescos del mercat on també
s’atorgaran els premis especials
que atorga l’Eix Sarrià. 

MOSTRA4Els voltants del Mer-
cat de Sant Gervasi acolliran
aquest dissabte 11 d’octubre la se-
gona edició de la Mostra de Tar-
dor. Aquesta activitat, que està or-
ganitzada per l’Eix Comercial
Barnavasi i l’Associació de Ve-
nedors del Mercat de Sant Ger-
vasi, s’allargarà des de les 10 del
matí fins a les 12 de la nit. 

Amb aquesta activitat es vol
ajudar a donar a conèixer l’ofer-

ta comercial amb què compta el
districte i els productes de quali-
tat que ofereix el mercat. 

Entre els actes programats
destaca la xocolatada a les 11 del
matí a la plaça Folguera, la cos-
tellada de dos quarts de dues al
davant del mercat i el tast de nit,
que se celebrarà a partir de les 8
de la tarda i fins a les 12 de la nit
a l’equipament comercial, amb la
participació d’una banda de jazz.

Redacció
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La Tasting Night ofereix els productes frescos del mercat. Foto: Mercats BCN

Sant Gervasi prepara la
segona Mostra de Tardor

FIRA4L’Eix Comercial de Sarrià
celebrarà dissabte dia 25 la seva
Mostra de Comerç de tardor al
carrer al carrer Major de Sarrià,
a la plaça de Sarrià i a la plaça de
la Vila de 10 del matí a vuit del
vespre. 

Segons indiquen des de l’as-
sociació comercial es calcula que
hi seran presents prop de 200
parades de comerciants, una xi-
fra que cada any va in crescendo. 

Durant tot el dia els comer-
ciants participants oferiran els
seus productes i serveis. A més,
alguns d’ells organitzaran tallers
i classes de tota mena per als vi-
sitants a la mostra.

Paral·lelament la plaça de
Sarrià acollirà la Mostra Gastro-
nòmica, el plat fort de la diada co-
mercial on es podrà trobar un as-
sortit de productes selectes dels
establiments del districte. 

Tot a punt per a la Mostra 
de Comerç de l’Eix Sarrià

Moda | Comença la temporada de desfilades de tardor-hivern
El programa de passarel·les de moda BCN Moda al Carrer de la Fundació Barcelona Comerç va arrencar

dissabte amb una desfilada al carrer Tajo organitzada per l’associació de comerciants Federació Cor 
d’Horta i Mercat. Segons els organitzadors, més de 2.000 persones van assistir a l’acte. L’Eixample, Sant

Andreu i Sant Antoni seran dels pròxims territoris que acolliran passarel·les en el marc d’aquest programa. 
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L’orgull de barri es farà palès
aquest diumenge amb la cin-
quena edició del Correbarri, que
tornarà a aplegar a milers d’es-
portistes que correran per la
seva pàtria petita al llarg dels ca-
rrers de Ciutat Vella i el port. 

En aquest sentit, cadascun
dels districtes comptarà amb un
padrí o padrina representatiu. En
el cas de Sarrià-Sant Gervasi, la
sincronista i medallista olímpica
Ona Carbonell serà l’encarrega-
da de representar el districte.
L’actiu Mònica López (Sants-
Montjuïc), els periodistes Ag-
nès Marquès (Gràcia) i Xavier
Graset (Les Corts) o els músics
Macaco (Ciutat Vella) i els Amics
de les Arts (Sant Andreu), entre
altres, són també alguns dels
padrins del Correbarri. 

Aquesta competició es ca-
racteritza principalment per ser
una cursa col·lectiva, ja que els
participants no només correran
de manera individual, sinó que
també ho faran defensant el seu
districte. Per identificar-se, els co-
rredors portaran el dia de la pro-
va una samarreta personalitzada
amb un color i un tret caracte-
rístic de la seva zona de proce-

dència. Per conèixer el territori
guanyador es tindrà en compte la
classificació dels 35 primers co-
rredors i de les 15 primeres co-
rredores de cada districte. 

El rival a batre enguany serà
Sant Martí, que ha aconseguit l’o-
relluda –el renom del trofeu del
Correbarri– en les dues darreres
edicions. En cas de guanyar de
nou, rebrien la copa en propietat.

Carbonell va començar la seva carrera al CN Kallipolis. Foto: Correbarri

Ona Carbonell serà la padrina
del districte al Correbarri

» La sincronista representarà Sarrià-Sant Gervasi a la cursa col·lectiva
» La competició tindrà lloc aquest diumenge a prop del port

Gómez Noya i Anna Godoy
vencen al Triatló de Barcelona

TRIATLÓ4Poc després de les 9
del matí de diumenge i d’una
forta tempesta, el Garmin Bar-
celona Triathlon va donar el
tret de sortida amb prop de
5.000 atletes participants. 

El medallista olímpic i qua-
tre vegades campió del món Ja-
vier Gómez Noya va fer bons els
pronòstics i va endur-se la vic-
tòria en la categoria masculina,
amb un temps d’1 hora, 45 mi-
nuts i 27 segons. Amb aquest
triomf, Gómez Noya s’embut-
xaca el Triatló de Barcelona per
segona vegada. En categoria fe-
menina, Anna Godoy va pro-

clamar-se campiona amb un
cronòmetre de 2 hores, tres mi-
nuts i 28 segons. 

Aquesta competició va cons-
tar d’un primer tram d’un qui-
lòmetre i mig que s’havia de fer
nedant, 40 quilòmetres en bici-
cleta i una cursa d’uns altres 10
quilòmetres. Tanmateix, la pro-
va també va comptar amb les ca-
tegories sprint i super sprint, on
les distàncies es van escurçar de
manera significativa. 

La nota tràgica de la jornada
va ser la mort d’un triatleta ho-
landès de 41 anys mentre parti-
cipava en la prova de natació.

Derrota a Can Zam del Sarrià,
que cau a la dotzena plaça

FUTBOL4El CP Sarrià va caure
abans-d’ahir contra el Singuer-
lín a domicili per 4 gols a 1. Amb
aquesta derrota, els homes de
Fran Villarroya cauen a la dot-
zena posició amb sis punts. 

La primera i única victòria
del CP Sarrià a la Segona cata-
lana va produir-se a la jornada
del passat 14 de setembre a casa
contra la UD Catalana per un
contundent 3 a 0. Des d’alesho-
res l’equip ha aconseguit dos

empats i la derrota d’aquest cap
de setmana contra el Singuerlín
de Santa Coloma. Els sarria-
nencs s’enfrontaran aquest cap
de setmana a la Unificació Lle-
fià –sisè amb 8 punts– a Can Ca-
ralleu, amb l’objectiu de puntuar
i enlairar-se a la classificació. 

Per altra banda, aquest pas-
sat diumenge el gegant del pre-
sident del club, Josep Calderó, va
desfilar pels carrers de Sarrià en
el marc de la Festa Major. 

Barcelona acollirà una etapa
del Rally RACC Catalunya

MOTOR4Barcelona comptarà
amb un tram urbà del Rally
RACC Catalunya-Costa Daurada
durant la primera etapa d’a-
questa prova, penúltima pun-
tuable per al Mundial de l’espe-
cialitat. La cita tindrà lloc el prò-
xim 23 d’octubre, on els partici-
pants hauran de completar un
circuit d’1,6 quilòmetres al vol-
tant de les fonts de Montjuïc. 

D’aquesta manera, el Rally
passarà per tercera vegada per

Barcelona des que la prova pun-
tua per al Campionat del Món.
En aquest sentit, la tinent d’al-
calde de Qualitat de Vida, Igual-
tat i Esports, Maite Fandos, va
agrair el  RACC per haver reno-
vat la seva aposta per Barcelona,
“una ciutat on l’afició pels esports
del motor és molt antiga i molt
forta”, afirma. Per tal de garan-
tir la seguretat, s’ha elaborat un
protocol específic de proves de
motor a l’interior de la ciutat. 
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La prova de natació va ser la primera a disputar-se. Foto: Ajuntament

Tennis | Nou èxit d’un jugador del Barcino
El jugador del CT Barcino Eduard Esteve es va proclamar 
campió en la categoria de dobles del trofeu internacional 

ITF (International Tennis Federation) Futures de Sabadell. 
Esteve va fer parella amb el tennista Gerard Granollers. 



Agenda
23 | 7 octubre 2014 líniasarrià.cat

agenda@comunicacio21.com

AGENDA MENSUAL
DISSABTE 11 D’OCTUBRE
13:00-15:00 Baixar de l’hort, a l’Espai Gardenyes,

comptarà amb l’actuació de la Big Banda de
l’Antàrtida i la Big Band Berri. Aquesta actuació
servirà per inaugurar el nou hort comunita-
ri. / Espai Gardenyes. 

DIJOUS 9 D’OCTUBRE
10:15 Curs Rol models i networking, és un taller

on dues empresàries d’èxit actuaran com a
model inspirador, tot explicant la seva ex-
periència a tota aquella persona que vulgui
iniciar una aventura en el món empresarial.
/ Centre cívic Can Castelló. 

DIJOUS 9 D’OCTUBRE
Matí-Tarda Sòl pelvià, una aproximació tècni-

ca a aquesta part del cos humà i a com cui-
dar-lo de manera escaient. / Casal de Barri Es-
pai Putxet. 

FINS AL 10 D’OCTUBRE
Matí-Tarda A 7 mans. Exposició que posa es-

pecial èmfasi en les obres d’art col·lectives.
Set mirades que plantegen visions diferents
sobre una mateixa peça. / Casal de Barri Es-
pai Putxet.

FINS AL 30 D’OCTUBRE
Matí-Tarda Land of Autum és ina mostra de fo-

tografia digital en color impresa en paper de
cotó a càrrec de l’artista Ana de Izaguirre. L’ex-
posició ret homenatge al vessant més arte-
sanal de la fotografia. / Centre cívic l’Elèctric.

DIMECRES 8 D’OCTUBRE
12:00 Càpsules multimèdia per a infants amb

el taller Crea’t un correu electrònic que tindrà
lloc al Centre cívic Vallvidrera-Vázquez Mon-
talbán. 

DIVENDRES 17 D’OCTUBRE
17:30 Espectacle Pata-Clown, una història so-

bre un pallasso de carrer, el Tiko, i la Xispe-
ta, i de com s’enamoren. A càrrec de la com-
panyia Patawa. / Centre cívic Vallvidrera-Váz-
quez Montalbán.

DIUMENGE 26 D’OCTUBRE
10:00Tornen els diumenges de tennis taula del

CT Barcino amb el segon torneig. La inscrip-
ció és gratuïta i es farà durant el mateix dia. 

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Per celebrar els 20 anys de l’Associa-
ció de cardiopaties congènites (AACIC),
el parc del Tibidabo acollirà una gran
celebració en suport dels infants i jo-
ves amb problemes de cor, als quals s’hi
dedicaran els beneficis de l jornada. /
Parc d’Atraccions del Tibidabo.

La Gran Festa 
del Cor al Tibidabo

Ds. 11 d’octubre

Els fills es converteixen en pares quan
trien voluntàriament tenir fills, però
també quan els seus propis pares es fan
grans i els han d’atendre i cuidar. Xe-
rrada per tractar sobre aquest àmbit.
/ Centre cívic Can Castelló. 

Quan els fills es 
converteixen en els pares

Dc. 8 d’octubre a les 19:00

El CP Sarrià rep a Can Caralleu la Uni-
ficació Llefià en un partit corresponent
a la sisena jornada del grup 2 de Se-
gona divisió catalana. 

Partit de futbol
CP Sarrià-Unificació Llefià

Dg. 12 d’octubre a les 12:00

Sant Gervasi de Cassoles-la Bonanova.
Paisatge urbà, paisatge humà és una
obra de Marta Luna Sanjuan que vol
recuperar la memòria oral del barri. /
Centre cívic Vil·la Florida. 

Presentació del llibre
Sant Gervasi

Dl. 27 d’octubre a les 19:00
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